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Protokół nr 7/2018 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 

w dniu 8 sierpnia 2018 roku. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się od godziny 13.00 i trwało do godziny 14.00.  

W spotkaniu uczestniczyło 3 członków komisji wg załączonej listy obecności.  

Ponadto udział wzięli:  

• Pan Leszek Stroiński – Wójt Gminy Sośno 

• Pani Elżbieta Romot – Skarbnik Gminy Sośno 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – Pan Józef Opas  

po przywitaniu zgromadzonych członków zespołu, dokonał otwarcia posiedzenia komisji oraz 

przedstawił program obrad, według którego zostało przeprowadzone spotkanie.  

Na prośbę Przewodniczącego komisji, Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński, 

omówił projekt uchwały dotyczący wydania dziennika w formie portalu internetowego, 

powołania redaktora naczelnego i kolegium redakcyjnego wyjaśniając, iż portal internetowy 

o charakterze informacyjno – promocyjnym Gminy Sośno, ma charakter dziennika. 

W związku z powyższym konieczna jest rejestracja wspomnianego dziennika we właściwym 

Sądzie Okręgowym (koszt – 40,00 zł). Podkreślił, że niezbędne jest powołanie przez 

wydawcę redaktora naczelnego dziennika www.sosno.pl oraz kolegium redakcyjnego, które 

składać się będzie z kierowników gminnych jednostek organizacyjnych. Dodał, że zgodnie 

z Rozporządzeniem o Ochronie Danych Osobowych (RODO) działania dotyczące 

prowadzenia portalu niewątpliwie ułatwią podejmowanie czynności związanych 

z umieszczaniem w dzienniku informacji o aktualnych wydarzeniach społeczno – 

politycznych. 

Członkowie posiedzenia komisji jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wydania 

dziennika w formie portalu internetowego, powołania redaktora naczelnego i kolegium 

redakcyjnego.  

Następnie Pani Skarbnik – Elżbieta Romot, poproszona o omówienie uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok, wspomniała, że głównym powodem 

dokonania zmian jest potrzeba zwiększenia deficytu na sfinansowanie zadania pn. „Budowa 

Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie Sośno oraz 

zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn „Przebudowa drogi gminnej 

w Przepałkowie i Rogalinie”. 
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Pani Skarbnik poinformowała członków posiedzenia, iż środki na doposażenie 

w sprzęt ratownictwa technicznego i medycznego OSP Sośno, Sitno oraz Toninek 

nie stanowią części składowej budżetu gminy, lecz osobnego Funduszu Sprawiedliwości– 

Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej.  

Jednocześnie odpowiadając na pytanie Pani Krystyny Wąsik – Przewodniczącej Rady Gminy, 

pan Wójt dodał, że Gmina Sośno na doposażenie straż pożarnych otrzymała 56 tys. zł. 

Następnie Pani Elżbieta Romot dopowiedziała, iż dzięki dotacji z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 40.000 zł, o którą starał się Wójt Gminy Sośno oraz środków 

pieniężnych z budżetu gminy – w kwocie 55.000 zł, dokonano wprowadzenia dotacji 

pn. „Kujawsko-Pomorska Mała Infrastruktura Sportowa”. Boisko sportowe wykonane 

zostanie przy świetlicy wiejskiej w Wąwelnie. Ponadto poinformowała, że najlepiej 

sporządzony wniosek należał do Gminy Sośno i tym samym zdobywając pierwsze miejsce w 

rankingu samorządów lokalnych, uzyskał najwyższą notę przyznającą gminie 

dofinansowanie.  

Kontynuując omawianie zmian w budżecie Pani Elżbieta Romot – Skarbnik Gminy 

podkreśliła, iż Gmina Sośno dzięki nieszczęśliwemu wydarzeniu mającego miejsce 

w ubiegłym roku z 11-12 sierpnia tj. nawałnicy, stała się jedną z najbogatszych gmin w kraju 

zajmując w rankingu 29 miejsce. Ogromny wpływ na taki stan rzeczy miała pomoc finansowa 

i rzeczowa udzielana w szczególności przez inne jednostki samorządu terytorialnego oraz 

różnego rodzaju firmy działające w Polsce.  

Taki stan rzeczy spowodował, iż w przyszłym roku fundusz sołecki przeznaczony na 

realizację różnego rodzaju przedsięwzięć będzie większy o połowę niż w roku ubiegłym i tym 

samym gmina zostanie zmuszona dołożyć z własnego budżetu około 300 tys. zł.  

W trakcie wystąpienia Pani Skarbnik, wójt dodał, iż przyszły rok należeć będzie do 

jednych z cięższych dla Gminy Sośno, gdyż inwestycja polegająca na przebudowie 

oczyszczalni ścieków w Wąwelnie, na którą muszą być zabezpieczone pieniądze, pochłonie 

ponad 3 mln zł. 

Następnie Pani Elżbieta Romot – Skarbnik Gminy Sośno tłumaczyła, iż w związku 

z tym, że na prośbę rodziców w Szkole Podstawowej Wąwelnie jeden oddział szkolny  

(28 uczniów) został rozdzielony na dwa osobne oddziały (po 14 osób), Gmina Sośno ponosi 

z tego tytułu ogromne koszty. Podkreśliła, że oddział, o którym mowa nie kwalifikował się do 

podziału i zgodnie z przepisami mogła powstać jedna klasa. Wspomniała dodatkowo, że jeżeli 

nie dokona się redukcji oddziału, wydatki związane z obsługą finansową, jakie z tego tytułu 
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ponosi gmina, będą diametralnie wzrastać, dodając, że Gmina Sośno również ponosi koszty 

związane z energią elektryczną u osób tymczasowo przebywających w kontenerach.  

Dodatkowo zakomunikowała, iż do budżetu wprowadzono nowe zadanie polegające 

na adaptacji pomieszczeń garażu remizy OSP na bibliotekę oraz remoncie świetlicy wiejskiej, 

o które Wielowicz starał się od lat i tym samym wyraził zgodę na sprzedaż gruntów 

o powierzchni około 5 ha za kwotę blisko 270 tys. zł. Dodała również, że wspomniana 

inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku.  

Poinformowała także, że zakończyły się negocjacje odnośnie inwestycji pod nazwą 

„Przebudowa i rozbudowa wraz z ociepleniem części budynku będącego świetlicą wiejską 

w Toninku”. W efekcie negocjacji wykonawca zażądał większą kwotę niż Gmina Sośno 

zaplanowała w budżecie i tym samym, aby zrealizować inwestycję dołożyć należy 33 tys. zł. 

Ponadto przedstawiła wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej odnośnie dokonania 

zmian w budżecie dotyczących zwiększenia środków w planie przychodów i kosztów.  

Po dokonaniu przez Panią Skarbnik wyjaśnień odnośnie zawartych we wniosku zmian, 

członkowie komisji nie wnieśli żadnych uwag.  

Pani Skarbnik dodała, że przetarg na przebudowę drogi gminnej w Przepałkowie 

i Rogalinie okazał się być droższy od założeń Gminy Sośno, dlatego w celu zaciągnięcia 

mniejszego kredytu Wójt wystąpił z wnioskiem do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego 

w Bydgoszczy o zwiększenie dotacji na zrealizowanie wspomnianej inwestycji.  

 W między czasie odpowiadając na pytanie Pana Macieja Kozyra – Radnego Gminy 

Sośno, pan Wójt zapewnił, że dokumentacja na odbudowę dróg w relacji Sośno – Płosków 

została już sporządzona.  

Przechodząc do omówienia uchwały odnośnie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie 

zadania pn. „Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) 

w Gminie Sośno”, Pan Leszek Stroiński, podkreślił, że dopiero po ogłoszeniu trzeciego 

przetargu wyłoniono wykonawcę na kwotę 950 tys. zł. Zaciągnięta pożyczka 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

w wysokości 360 tys. zł. ma pokryć deficyt budżetowy. Podjęcie uchwały w pełni pozwoli na 

zbilansowanie finansowania przedmiotowej inwestycji. 

Poinformował, iż prędzej czy później PSZOK musiałby powstać w naszej gminie, gdyż taki 

obowiązek nakłada ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 13 września 

1996 roku i tym samym Gmina Sośno jest obowiązana utworzyć, co najmniej jeden 

stacjonarny punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Grunt, na którym zostanie 

zlokalizowany punkt, jest własnością Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w Sośnie. 
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Miesięczny koszt dzierżawy przez okres 10 lat wynosić będzie 1.355,00 zł., a w skali roku 

20 tys. zł. Wójt zapowiedział, że mając prawo pierwokupu gruntu, w przyszłości należałoby 

wykupić teren. W chwili obecnej jest to niemożliwe, ponieważ Zarząd Gminnej Spółdzielni 

„Samopomoc Chłopska” w Sośnie nie jest zainteresowany sprzedażą własnego majątku. 

Ponadto wójt podkreślał wielokrotnie, że należy liczyć się z tym, iż z uwagi na dzierżawę 

gruntu będącą kosztem bieżącym, stawka za wywóz nieczystości wzrośnie o 0,50 gr na 

każdego mieszkańca gminy Sośno.  

Kontynuując dodał, iż biorąc pod uwagę fakt, że wiele gmin wycofało się z budowy punktu 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych, jest szansa na pozyskanie większego 

dofinansowania na zrealizowanie wspomnianego przedsięwzięcia. Wójt zdeklarował, że 

dołoży wszelkich starań umożliwiających pozyskanie dodatkowych środków 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu.  

Następnie pan Wójt udzielając odpowiedzi Przewodniczącemu Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Sportu – Panu Józefowi Opas, czy Punkt Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych w Wąwelnie jest czynny dwa razy w tygodniu, potwierdził, że na 

chwilę obecną mieszkańcy Gminy Sośno mogą w wyznaczone dwa dni w tygodniu otwarcia 

punktu, pozostawiać odpady komunalne, które wcześniej zostały zebrane w sposób 

selektywny. 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie zadania pn. 

„Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Gminie 

Sośno” oraz zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie zadania pn „Przebudowa drogi gminnej 

w Przepałkowie i Rogalinie” radni przyjęli jednogłośnie.  

W trakcie omawiania uchwały zmieniającej uchwałę odnośnie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej budżetu Gminy Sośno na lata 2018 –2028, pani Skarbnik wspomniała, iż zmiana 

spowodowana jest koniecznością unieważnienia uchwał odnośnie pożyczki na budowę 

PSZOK oraz zaciągnięcia kredytu na przebudowę dróg gminnych w Przepałkowie 

i Rogalinie, podkreślając, iż Gmina Sośno nadal utrzymuje się w wskaźnikach samodzielności 

finansowej. Uzupełniając swoją wypowiedź dodała, że od stycznia obowiązywać będzie nowa 

ustawa o finansach publicznych, która może ograniczyć możliwości zaciągania kredytów 

przez jednostki samorządowe.  

Kolejnym podjętym na spotkaniu tematem było nielegalne składowisko chemikaliów 

w Skoraczewie. 

Pan Leszek Stroiński powiedział, że na chwilę obecną sprawa jest w prokuraturze. Obawia 

się, że jeżeli właściciele gruntu, na którym rozładowano beczki nielegalnego pochodzenia nie 
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zostaną we własnym zakresie przez nich usunięte, najprawdopodobniej w najgorszym 

przypadku utylizacja odpadów spadnie na Gminę Sośno. Koszt utylizacji niebezpiecznych 

odpadów niestety jest ogromny i mieściłby się w kwocie około 160 tys. zł. 

Wójt Gminy Sośno wspomniał, że państwo, u których złożono niebezpieczną dla środowiska 

substancję, mają przydzielony czas na uprzątnięcie uciążliwego problemu. Pragnął jednak 

zauważyć, że tego czasu jest już coraz mniej, gdyż w każdej chwili może dojść do wycieku 

niebezpiecznych substancji stanowiących zagrożenie ekologiczne.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik zgłosiła sprawę 

notorycznego nie odbierania odpadów komunalnych od mieszkanki Gminy Sośno –  

Pani Katarzyny Milczyńskiej z miejscowości Szynwałd.  

Należałoby zwrócić uwagę Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Sępólnie Krajeńskim 

o zaistniałej sytuacji.  

 Pan Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu stwierdzając, że 

porządek posiedzenia został wyczerpany, zamknął posiedzenie i podziękował wszystkim 

obecnym za czynny udział. 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty,  

Kultury, Zdrowia i Sportu 

Józef Opas  

 

 

Prot. Agnieszka Daniluk  


